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Białe Błota, dnia 18.10.2022 r. 

BRG.0012.4.10.2022 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,  

z dnia 18.10.2022 r. od godz. 12:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr Mądrzyński, Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Henryk Sykut, Zastępca Wójta Paweł Zuehlke, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka- Kowalska,  radna Katarzyna Tomicka, radna Anna Banaszek, Kierownik 

Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk, Kierownik Referatu Inwestycji 

Anna Bromka, Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka, mieszkańcy.  

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska Łukasz Wyszomirski, który powitał wszystkich radnych oraz gości uczestniczących w 

posiedzeniu Komisji, odczytał informację o ochronie danych osobowych, sprawdził obecność 

oraz przedstawił tematykę posiedzenia. 

 

Tematyka: 

1. Stan zaawansowania prac nad oświetleniem w gminie na rok 2022. 

2. Stan prac nad ciągiem pieszych wzdłuż cmentarza i Pszczelego Zakątka w Białych Błotach. 

3. Materiały na sesję. 

4. Wolne wnioski, pytania, sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że wnioski o wszczęcie postępowań na 

etap V budowy oświetlenia, jak również na budowę oświetlenia w ramach dofinansowania z 

Polskiego Ładu, czyli na wszystkie sołectwa zostały złożone w zeszłym tygodniu. Z etapu V jest 

159 sztuk, z programu Polski Ład było 75 sztuk. Lokalizacja lamp z Białych Błotach dotyczy  

ul. Kaplicznej, ul. Zacisze, ul. Centralnej, ul. Niedzielnej, ul. Kolejowej, przejścia dla pieszych przy 

ul. Centralnej, ul. Czerskiej.  

-Kruszyn Krajeński- ul. Mroźna na placu zabaw, ul. Chlebowa, ul. Jasna, ul. Topolowa,  

ul. Osiedlowa, ul. Leśna. 

-Murowaniec, Drzewce -ul. Ogrodowa, ul. Bażancia, ul. Cietrzewia, ul. Szkolna, ul. Żurawia,  

ul. Pelikana, ul. Łabędzia oraz przejście dla pieszych Łochowska, ul. Strusia  

- Przyłęki- ul. Siedliskowa, ul. Księżycowa, ul. Planetarna, ul. Willowa, ul. Młoda, ul. Przyrodnicza, 

ul. Zakładowa, ul. Widokowa, ul. Gwieździsta, ul. Boczna. 

- Łochowice- ul. Żurawia. 
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- Łochowo- ul. Miła, ul. Ogniskowa, ul. Miodowa, ul. Jesienna, ul. Tęczowa, ul. Deroniowa,  

ul. Szosa Bydgoska, ul. Jaworowa, ul Gościnna – doświetlenie przejścia dla pieszych. 

- Lisi Ogon- ul. Hubertusa, ul. Pocztowa , ul. Rekreacyjna. 

- Zielonka- ul. Mączna, ul. Pigwowa, ul. Cudne Manowce, skrzyżowanie ul. Zielonej z  

ul. Koperkową, skrzyżowanie ul. Zielonej z ul. Morelową oraz ul. Zielonej z ul. Laskową,  

ul. Czereśniowa, ul. Śliwkowa, ul. Maślakowa. 

Z programu Polski Ład przy dofinansowaniu będzie zrealizowana cała miejscowość  Ciele czyli  

ul. Ruczajowa, ul. Ogrody, Życzliwa, ul. Przylesie, ul. Niezapominajki, ul. Wspólna, ul. Piękna oraz 

Prądki ul. Podziałowa, ul. Albatrosa, ul. Ku Wiatrakom, ul. Śluzowa na skrzyżowaniu z ul. Sporną 

oraz ul. Pomiarowa.  

Zadania dofinansowane z funduszu sołeckiego  to:  przejście dla pieszych ul. Centralna, 

 ul. Barwnikowa, oraz ul. Szubińska, ul. Barwnikowa w tych przypadkach należy ponowić 

postępowanie przetargowe. Przyłęki ul. Dojazdowa, ul. Gościna i ul. Bażancia będzie 

kontynuowana z etapu V.  

Radny Henryk Sykut pytał o dofinansowanie z Polskiego Ładu do terenów popegeerowskich 

gdzie został złożony  wniosek, aby doświetlić część ulicy Kościelnej od Orlika do ciągu 

funkcjonujących lamp. Mówił, że proponowano aby tę inwestycję umieścić w zadaniu.   

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że nie może tej inwestycji umieścić w 

zadaniu z Polskiego Ładu, bo do Polskiego Ładu zgłaszane były projekty już posiadały 

dokumentację. Doświetlenie fragmentu ul. Kościelnej w momencie pozostania środków na 

zadaniu zostanie zlecone projektowanie wyżej wskazanego odcinka.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski pytał o oświetlenie w Sołectwie Zielonka.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka przekazała, że z projektu w Zielonce będzie 

realizowane oświetlenie na ul. Rzepakowej, ul. Żniwnej, ul. Mącznej, ul. Ziarnistej, ul. Pszennej 

Projekt na wymienione ulice jest łącznie. Zadanie było konsultowane z sołtysami danych 

miejscowości. 

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski pytał, czy istnieje wstępne rozeznanie jak będzie 

oświetlona gmina w przyszłym roku w związku z podwyżkami cen prądu i ewentualnym 

wyłączeniem lamp.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że analizowane są wszystkie 

możliwości, będzie weryfikowana możliwość wyłączenia części lamp, lecz obecnie nie ma 

wskazanych ostatecznych rozwiązań.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke pytał o stanowisko członków Komisji Gospodarki, czy zasadnym 

byłoby wyłączenie całkowite oświetlenia na określonych ulicach,  co związane byłoby z  

bezpieczeństwem mieszkańców. Celem jest, aby lampy były zapalane w  technologii, czyli 

wykorzystania zużycia 30%  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski mówił, że głos mieszkańców i radnych jest taki, że 

jeżeli nie ma potrzeby to nie należy wyłączać lamp, ale w przyszłym roku  mają wzrosnąć taryfy. 

Radny Henryk Sykut mówił, że  można zaobserwować fakt, że lampy zapalane są w czasie dnia za 

wcześnie.  
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Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił o zastosowaniu kilku technologii. W przypadku ustawień 

godzinowych jest możliwość przesunięć włączenia lamp o określony czas, natomiast część lamp 

funkcjonuje w starszej technologii gdzie jest zastosowanie tzw. zmierzchowe i w tych 

przypadkach będą wymieniane skrzynki na nowocześniejsze dające możliwość zastosowania 

jednolitej technologii i możliwości pełnego nadzoru.  Jeżeli jednak koszty będą zbyt duże 

wówczas lampy będą się szybciej włączały.  

Radny Henryk Sykut pytał ile jeszcze tego typu lamp, którymi nie można sterować funkcjonuje. 

Wspomniał o modernizacji i kilkukrotnej wymianie skrzynek.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że modernizacja oświetlenia jest 

zakończona, ale sporo opław jest starego typu i są to głównie oprawy na oświetleniu którego 

własnością jest firma Enea.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski stwierdził, że jeżeli gmina płaci za prąd to powinna 

wymagać od firmy Enea. 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił, że rozmowy z Eneą w tym temacie są zaawansowane  i 

firma Enea jest zainteresowana wymianą modernizacją punktów świetlnych. Zadanie jest 

przygotowywane pod kątem spełnienia procedur ustawy zamówień publicznych. 

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski pytał, czy gmina musiałaby zapłacić za 

modernizacje lamp będących w posiadaniu firmy Enea.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że tak.  

Radny Henryk Sykut pytał, czy w przypadku wymiany lamp na nowe, gmina będzie w dalszym 

ciągu płacić za konserwację prowadzoną przez firmę Enea. 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił, że firma Enea nie przekaże praw własności lamp i w 

dalszym ciągu będzie czerpać korzyści.  

Radny Piotr Mądrzyński wspomniał, że w poprzednim roku duże środki zostały przeznaczone na 

modernizację szaf sterujących oświetleniem, jednakże  można zauważyć zapalanie lamp o 

różnych porach. Pytał, czy zostały wykonane szafy sterujące.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że modernizacja oświetlenia drogowego 

została przeprowadzona zgodnie z projektem. Obecnie gmina kontynuuje zadanie pod kątem 

likwidacji starych szaf oświetleniowych, zostanie wpięta część oświetlenia w nowe szafy. 

Zapalanie lamp o różnych porach związane jest z faktem, że niektóre z lamp posiadają czujnik 

zmierzchu, a inne są ustawiane zegarowo.  

Radny Piotr Mądrzyński mówił, ze lampy miały być włączone do nowego systemu. Proponował 

wyłączenie lamp ulicznych między godz. 24.00 a 4.00 rano.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że obecnie trwa weryfikacji wszystkich 

rozwiązań pod kątem bezpieczeństwa mieszkańców.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski proponował zbudowanie siatki przyciemniania 

lamp i wyłączania ich w określonych godzinach nocnych. Pytał ile szaf pozostało do wymiany. 

Mówił, że patrząc na koszty które zostały przeznaczone na szafki oświetleniowe stworzyło się 

przeświadczenie, że szafki zostały wszystkie wymienione.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że  informacje na ww. temat 

przekaże do końca tygodnia.  
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Ad. 2 

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski przekazał, że temat został wywołany z kilku 

powodów. Pierwszym z nich jest fakt, że jest to niebezpieczne miejsce, ponadto temat został 

wywołany przy okazji prac na terenie cmentarza i przy kwestii budowy Pszczelego Zakątka. 

Obecnie przesmyk w dalszym ciągu nie jest wykonany. Były plany wykonania kładki lecz w 

związku z kosztami było to niezasadne.  

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka mówiła, że postępowanie na przetarg było 

ogłoszone, wyłoniony wykonawca  wycofał się z realizacji zadania. Kwota która została 

zaproponowana przy przetargu była wysoka około 300 000 zł. Ostatecznie wójt zdecydował, aby 

ten projekt razem z całą rewitalizacją terenu po drugiej stronie stawu przedstawić  w planach do 

ogłoszenia do ZIT w celu uzyskania dofinansowania. Planowane jest wpisanie zadania do 

przyszłorocznego budżetu, jak również  dołożenie ciągu komunikacyjnego do zadania  w celu 

łączbnego   wystąpienia  o dofinansowanie na to zadanie.  

Ad. 3 

- Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka. 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk przekazała, że na 

działce która jest wewnętrzną drogą prywatną, właściciele działki wnieśli o nadanie nazwy ulicy 

Pekanowej. Jest zgoda wszystkich właścicieli.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski przekazał, że skontaktuje się z przewodniczącym 

rady sołeckiej Zielonki ponieważ jako członek i nie posiada informacji na ww. temat.  

- Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo, gmina Białe Błota.  

Kierownik Referatu Beata Wilk poinformowała, że są to działki stanowiące własność gminy. 

Droga posiada ciąg składający się z trzech nieruchomości, właścicielami nieruchomości w dalszej 

części wnośli o nadanie nazwy jako przedłużenia.  

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr RGK.0007.89.2022 Rady Gminy Białe Błota z dnia  

27 września 2022r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 

niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

Kierownik Referatu Beata Wilk przekazała, że w nazwie został wprowadzony numer działki 

drogowej, a  nie działki przyległej. Należy wprowadzić działkę 116/17.  

- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej wraz z budynkiem oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy.  

Kierownik Referatu Beata Wilk mówiła, że jest to działka zabudowana budynkiem Przychodni w 

Białych Błotach przy ul. Baryckiej. Działka jest od 13 lat dzierżawiona i użytkowana przez Centrum 

Medyczne Ikar. Został złożony wniosek na kontynuację dzierżawy na kolejne 10 lat.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski mówił, że docierają różne sygnały na temat 

działalności Przychodni.  

Radna Anna Banaszek pytała, czy stawka za dzierżawę uległa zmianie ponieważ poprzednio była 

niska stawka, która nie była zmieniana przez kilka lat. Pytała również, czy są nowe propozycje 

stawek dla tej placówki.  
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Kierownik Referatu Beata Wilk przekazała, że stawki obowiązują od roku 2015 natomiast 

ewentualną podwyżkę stawek należałoby przedyskutować z wójtem.  

Pani Małgorzata Kasperuk mówiła o słabym dostępie do lekarzy w Przychodni Ikar, mieszkańcy 

dokonują rejestracji w poniedziałek rano, a do piątku nie ma terminu. Wskazania z przychodni są 

takie, że należy przyjechać do przychodni z zapytaniem do lekarza, czy jest możliwość przyjęcia 

pacjenta. Od ostatnich lat nic się nie zadziało na plus jeżeli chodzi o ułatwienie i obecnie jest 

propozycja przedłużenia dzierżawy na kolejne 10 lat. W związku z czym  mieszkańcy będą skazani 

na przychodnię z brakiem lekarzy i brakiem dostępu. Mówiła, że próbuje zarejestrować na wizytę 

starszych sąsiadów i czasami trwa to 2 tygodnie. 

Radna Aleksandra Lubońska mówiła, iż z  przychodni uzyskała informacje, że w przypadku nagłych 

wypadków należy się rano zgłosić do przychodni i można się zarejestrować w godzinach rannych. 

Natomiast wizytę u lekarza można  umówić z ponad tygodniowym oczekiwaniem. 

Pani Małgorzata Kasperuk dodała, że korzystając z wizyty w nocnej opiece, lekarz pyta od kiedy 

coś się dzieje, uzyskując odpowiedź, że od rana wówczas lekarz pyta dlaczego nie odbyła się wizyta 

u lekarza rodzinnego.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja odniosła  się do wypowiedzi 

radnej Aleksandry Lubońskiej,  która stwierdziła, że w nagłych wypadkach należy rano przyjechać 

do przychodni, lecz pogorszenie stanu zdrowia może się wydarzyć w różnych porach. Jeżeli radna 

uzyskała taką informację z przychodni to należałoby się zastanowić czy to nie jest absurd, 

ponieważ nagłe zdarzenie to jest coś nieprzewidywalnego o czym nie wiadomo o danej godzinie 

że się wydarzy. Jeżeli chodzi o miejscowość Łochowo zanim zaczęto budować przychodnię były 

propozycje budowy przychodni na gminnym gruncie, ale okazało się, że jest to niemożliwe, 

prawdopodobnie chodziło o teren przy targowisku. Obecnie jest to niezależna i prywatna 

przychodnia, nie można powiedzieć, że to jest ideał jednak za każdy razem telefony są odbierane 

i  nie ma sytuacji aby wizyta lub przepisanie leków nie zostało w ciągu jednego dnia załatwione.  

Radny Piotr Mądrzyński pytał dlaczego nie został zorganizowany przetarg na wyłonienie innej 

obsługi przychodni tylko zostaje podpisana umowa z obecnym podmiotem obsługującym 

przychodnie.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że uwagi na temat 

działania przychodni w  Białych Błotach nie są od dzisiaj. W minionym czasie uwagi do działalności 

przychodni miała radna Maria Wolsztyńska, ostatnio nie słychać aby radna Maria Wolsztyńska 

miała zarzuty do działalności przychodni. Natomiast jeżeli coś od lat funkcjonuje nie do końca  

satysfakcjonująco dla mieszkańców to może faktycznie należałoby coś zmienić. Gmina ma grunt, 

ma budynek i być może zmiana byłaby na lepsze. Sygnały od mieszkańców na temat działania 

placówki napływają z różną częstotliwością, ponadto okresowo pojawia się dyrektor, właściciel 

przychodni Ikar na komisjach i wówczas można usłyszeć, ze jest coraz lepiej. Sytuacje że trzeba 

czekać kilka dni na wizytę są nie do przyjęcia. Nieudzielenie pomocy pacjentowi można równać 
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się skutkom zdrowotnym jak i niekiedy śmiertelnym. Pomysł zmiany podmiotu świadczącego 

usługi byłby bardzo dobry.  

Radny Piotr Mądrzyński mówił, że niektórzy mieszkańcy przenieśli się do przychodni w Łochowie 

wskazując, że tam przychodnia lepiej funkcjonuje. Proponował aby ogłosić przetarg w celu 

wyłonienia najlepszej oferty. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zaprosiła członków komisji  na posiedzenie Komisji Oświaty na które 

został zaproszony doktor Borowicz, który będzie mógł się ustosunkować do wszystkich uwag. 

Wspomniała, że 10 lat temu została rozwiązana umowa z byłą firmą, która prowadziła 

przychodnię i w to miejsce te zadania przejęło Centrum Medyczne Ikar. Z pism dot. przedłużenia 

zawarcia umowy wskazywano nowe świadczenia, które zostały zrealizowane od momentu 

podpisania umowy czyli od 2013 roku. W 2013 roku została uruchomiona poradnia 

stomatologiczna dla dzieci i dorosłych. W 2014 roku została uruchomiona poradnia 

ginekologiczna, poradnia rehabilitacyjna z ambulatoryjną fizjoterapią. W roku 2018 został 

podpisany program pilotażowy POZ Plus, program jest realizowany we współpracy z Bankiem 

Światowym i Ministrem Zdrowia jako jedna z dwóch placówek na terenie Województwa 

Kujawsko- Pomorskiego. W 2020 roku pomimo czasu pandemii została uruchomiona poradnia 

geriatryczna. W roku 2021 zostało wprowadzony program 40 Plus w ramach którego przebadano 

osoby pod kątem profilaktyki. Planowane jest poczynienie różnych inwestycji jeżeli zostanie 

przedłużona umowa na 10 kolejnych lat, m. in.  planowana jest rozbudowa gabinetów POZ, 

przebudowa gabinetu stomatologicznego z wyposażeniem w punktowy aparat  stomatologiczny, 

planowana jest przebudowa gabinetu zabiegowego dla dorosłych i dzieci, wyposażenie 

pomieszczeń  w sprzęt specjalistyczny. Sekretarz Gminy Ewa Galicka mówiła, że po rozmowach z 

dr Borowiczem, doktor planuje wdrożenie nowego systemu rejestracji w związku z tym być może 

dostępność ulegnie poprawie. W przychodni zatrudnionych jest wielu specjalistów. Poprzez 

rozbudowę infrastruktury lekarskiej obecnie jest 4 pediatrów oraz 4 specjalistów medycyny 

rodzinnej i 3 specjalistów chorób wewnętrznych, a także 3 lekarzy w trakcie specjalizacji z 

medycyny rodzinnej. W sumie zatrudnionych jest 19 lekarzy.  

Radna Anna Banaszek wyraziła swoje zaniepokojenie że przy zatrudnieniu 19 lekarzy w przychodni 

w Białych Błotach czas oczekiwania pacjenta na wizytę trwa tydzień czasu.  

Sekretarz Gminy Ewa Galicka mówiła, że były prowadzone rozmowy dot. możliwości zawarcia 

umowy na krótszy okres, jednakże 10 letni okres jest niezbędny do przedstawiania w NFZ z uwagi 

na wieloletnie kontrakty na udzielanie świadczeń medycznych. Ponadto planowana jest 

przebudowa całego obiektu.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski mówił, że niedowierza tym inwestycjom, wskazując 

na budowę parkingu, który ostatecznie nie został zrealizowany. Mówił, że wokół przychodni w 

Białych Błotach jest problem z parkowaniem. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśnia, że były sporządzane aneksy do umowy dlatego, że do 

wyboru była albo inwestycja w zakresie nowoczesnego ogrzewania przychodni albo parking.  
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Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że w czasie gdy 

startowała firma Ikar, jak również inna firma, która od tego czasu prowadzi prywatną przychodni. 

Oferta drugiej firmy była zdecydowanie lepsza. Stwierdziła, że sekretarz gminy zrobiła promocję 

firmie Ikar, której nie powinno się robić, ponieważ jest to prywatny podmiot. Przy wskazanej dużej 

ilości zatrudnionych lekarzy do Przychodni Ikar można by np.: chodzić dwa razy dziennie. 

Radna Aleksandra Lubońska stwierdziła, że gabinet stomatologiczny i gabinet ginekologiczny 

funkcjonował zawsze w przychodni. 

Pani Małgorzata Kasperuk pytała po ile godzin pracuje 19 zatrudnionych lekarzy. Program POZ 

Plus skończył się rok temu i dostępność do lekarzy w ramach programu wpływa na oczekiwanie 

na wizytę rok, półtora roku. Mówiła, że dostępność lekarzy pediatrów jest zła. Również mówiła, 

że gabinet stomatologiczny był zawsze i jest on na wysokim poziomie obsługi, natomiast gabinet 

ginekologiczny nie ma dobrej opinii.  

Radny Piotr Mądrzyński proponował ogłoszenie przetargu w celu wyłonienia innego oferenta.  

Sekretarz Gminy Ewa Galicka ponownie zaprosiła zainteresowane osoby na posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki Społecznej i Sportu, które odbędzie się dnia 20.10.2022 o godz. 

14. 00. Na posiedzenie tej komisji  został zaproszony dr Borowicz, który odpowie na nurtujące 

pytania dot. działalności Przychodni Ikar.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- przeciw 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

Następnie głos zabrała Kierownik Referatu Beata Wilk, która poinformowała, że przygotowywany 

jest projekt porozumienia z Policją i do projektu budżetu została wprowadzona kwota 174 000 zł 

na poprawę bezpieczeństwa na terenie gminy jako dotacji dla Policji na utrzymanie dwóch etatów 

pracowników Policji na terenie Gminy Białe Błota. Przekazała Przewodniczącemu Komisji projekt 

porozumienia.  

Radna Anna Banaszek pytała, czy gmina ma finansować etaty w Policji. 

Kierownik Referatu Beata Wilk odpowiedziała, że ustawa o Policji stanowi, że jeżeli jest możliwość 

finansowania zadań Policji w tym również rozszerzenia przypisanych etatów do danej komendy. 

Jeżeli przez 5 lat gmina utrzyma finansowanie dwóch etatów to te etaty zostaną na stałe wpisane 

do struktury etatowej danej komendy Policji.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski stwierdził, że jest to forma zastępcza, a nawet wyżej 

usytuowana niż Straż Gminna.  

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka zabrała głos w sprawie: 

- projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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Mówiła, że przekazała dokumenty odnośnie projektu uchwały, w którym została ujęta waloryzacja 

w wysokości 11,8 % która jest waloryzowana rokrocznie przez Ministra Finansów. W roku 

obecnym wskaźnik z GUS jest najwyższy od kilkunastu lat. W ubiegłym roku wskaźnik wynosił 

3,6%. Gmina ma obowiązek rewaloryzacji stawek dlatego, że ma to wpływ na przekładanie 

środków pieniężnych na inwestycje. Kierownik referatu mówiła, że został przedstawiony 

prognozowany wzrost podatków w związku z waloryzacją oraz z nowymi podmiotami, które od 1 

stycznia 2023r rozpoczną działalność gospodarczą. W projekcie uchwały jest 5 podstawowych 

stawek które są podatkogenne.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski mówił, że została przyjęta zasada na początku 

kadencji, aby co roku robić drobne podwyżki. Pytał czy 11%  wystarczy.  

Kierownik Referatu  Beata Kruszka mówiła że  5 podstawowych stawek jest jako 11,8% Biorąc 

średnią wszystkich stawek wynosi 17,68%. Przekazała, że  do dokumentów została załączona 

tabela przedstawiająca ile faktycznie musiałaby każda z 5 podstawowych stawek wzrosnąć, aby 

osiągnąć wynik 17,68%  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski skierował pytanie do Skarbnika Gminy o 

rekomendację przedstawionych wariantów. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska  odpowiedziała, że rekomenduje większą wersję 

jeżeli chodzi o budżet, ponieważ jest to zabezpieczenie na finansowanie  zadań podstawowych, 

bieżących jak m. in gospodarka odpadami komunalnymi, zabezpieczenie transportu zbiorowego.  

Kierownik Referatu  Beata Kruszka przedstawiła skutki finansowe w gospodarstwach domowych 

przy przyjęciu poszczególnych wariantów.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja stwierdziła, że należałoby 

wyważyć pewne kwestie głównie jeżeli chodzi o działalność zwłaszcza gospodarczą. Z informacji 

które docierają wynika, że wiele firm pracuje tylko 3- 4 dni w tygodniu, pracownicy obawiają się 

że niedługo w ogóle przestaną pracować. Duże firmy, które do tej pory zaopatrywały budowy w 

okna mówią o rezygnacji z działalności. Należy się zastanowić nad podwyższaniem podatków. 

Można dbać o dochody budżetu gminy, ale jeżeli firmy zaczną zawieszać działalność lub ją 

likwidować to tych dochodów nie będzie. Dwa lata temu, półtora roku temu skarbnik gminy na 

komisji budżetowej dot. obligacji zapewniała, że gmina jest w dobrym położeniu że nie należy się 

o nic martwic mimo, że wówczas był okres pandemii i wiele firm nie mogło działać. Mówiła, że 

należy dbać o dochody budżetu gminy ale należałoby się zastanowić z czego należałoby 

zrezygnować. Redaktor Naczelna Marzanna Kreja nawiązała do wypowiedzi skarbnik gminy dot. 

komunikacji. Mówiła, że jeżeli chodzi o mieszkańców Łochowa to wójt gminy nie przybył na 

zebranie wiejskie w Łochowicach, które było poświęcone tematyce komunikacji. Ponadto 

otrzymała informację z Zarządu Dróg, że przedstawiciele Zarządu zostali poproszeni, żeby nie 

przybyć na to zebranie, bo wójt stwierdził, że problem dla mieszkańców został rozwiązany, 

postulaty zostały spełnione, a nie jest tak do końca lub prawie wcale. Mówiąc o wzrostach stawek 

należałoby się zastanowić w obecnej sytuacji, niepewności  gospodarczej, że należy się 
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spodziewać, że dochody podatkowe przekazywane z budżetu państwa będą mniejsze i aby przy 

maksymalnej stawce nie doprowadzi się do zaprzestania działalności firm. Ponadto sytuacja 

gospodarcza odbija się na mieszkańcach, ludzie muszą płacić wyższe raty kredytów itd. Zalecałaby 

rozważenie, czy planowane wydatki w skali budżetu są uzasadnione np: takie jak Święto Gminy, 

wyposażenie GCK  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski mówił, że obciążenia są duże i jeżeli wszyscy muszą 

podwyższać to gmina też musi podjąć działania, aby nie doprowadzić do zapaści. Przekazał, że 

obecnie jest problem z  wysokimi cenami opału.  

Ad. 4 

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, ze nie została omówiona 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody  na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie 

wkładu pieniężnego do spółki pod nazwą Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych Spółka z o.o. 

w Białych Błotach.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski mówił, że uchwała została wprowadzona do 

porządku obrad i będzie głosowana. Projekt zostanie omówiony na Komisji Budżetu i Finansów. 

Stwierdził, że uchwała wymagałaby pewnego doprecyzowania.  

Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja  stwierdziła, że uchwała jest 

uchwałą przedwczesną, ponieważ nie wiadomo jakie stawki zaakceptuje Zarząd Wód Polskich w 

Bydgoszczy z zaproponowanych przez prezesa ZWiUK. Na stronach Wód Polskich można uzyskać 

informację, że podwyżki mogą być w graniach kilku procent, na pewno nie 57%. Przekazała, że 

stowarzyszenie,  które reprezentuje złożyło stanowisko do RZGW sprzeciwiające się 

proponowanym podwyżkom przez prezes ZWiUK. Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota 

info Marzanna Kreja przekazała, że była u prezes ZWiUK oczekując w korytarzu na prezes. 

Dyrektor z ZWIUK zarzucała nieprawdę przedstawionemu stanowisku stowarzyszenia. Jest to 

nieprawda. Obecnie nie ma żadnych zaakceptowanych cen, więc uchwała jest przedwczesna. 

Mówiła, iż dziwne jest, że dopłaty są w formie podwyższenia kapitału zakładowego. Uważa, że 

temu nie służy fundusz zakładowy, uważa że należy poczekać. Pytała dlaczego na zebraniu 

wiejskim w Łochowicach mieszkańcy nie zostali poinformowani o nieobecności wójta  na 

zebraniu. Mówiła, że otrzymała wiadomość z Zarządu Dróg dot. obecności przedstawiciela 

zarządu. Wójt odwołał wizytę na zebraniu wiejskim twierdząc, że postulaty mieszkańców zostały 

spełnione jeżeli chodzi o linie 90 i 92. Mówiła, że postulaty nie zostały spełnione, a temu celowi 

służyło zebranie wiejskie.  

Pani Małgorzata Kasperuk mówiła o powstających inwestycjach w Przyłękach i w Lisim Ogonie. 

Mieszkańcy wielokrotnie pytali jakie będą wpływy z inwestycji w postaci podatku. Były 

zapewnienia, że podatki zostaną przeznczone na inwestycje w całej gminie, następnie że tylko w 

tych miejscowościach w których te inwestycje powstały. Chciałaby uzyskać informacje na sesji, 

jakie są to kwoty   z Przyłęk i jakie z Lisiego Ogona. Ewentualnie jeżeli dany  magazyn jest z 

jakiegoś powodu zwolniony z odprowadzania podatku, to na jak długo jest zwolniony i z jakiego 

tytułu.  
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Redaktor Naczelna Czasopisma Białe Błota info Marzanna Kreja mówiła, że w roku 2008 została 

podjęta uchwała o zwolnieniu z podatków nowych  firm które będą zatrudniały minimum 5 

pracowników. Pytała, czy obecnie duże firmy zlokalizowane  na terenie gminy korzystają z tej 

uchwały i czy są zwolnione z podatków w związku z tym, że zatrudniają więcej niż 5 osób.  

Przewodniczący Komisji  Łukasz Wyszomirski przekazała, że te pytanie zostaną sformułowane w 

formie wniosku.  

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  
Anna Cabańska 
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